
9. Sen udendørs servering i Nyhavn og Metropolzonen (2009-50129)
Det foreslås, at udendørs servering i Nyhavn og Metropolzonen mellem kl. 00 og 02 kan fortsætte i 
indeværende sæson frem til 1. oktober 2009.

INDSTILLING OG Beslutning 

Indstilling om,

at udendørs servering i Nyhavn og Metropolzonen  mellem kl. 00 og 02 kan 1.
fortsætte i denne sommersæson frem til 1. oktober 2009 samtidigt med, at den 
midlertidige ændring af restaurationsforskriften forlænges i samme periode.

(Teknik- og Miljøudvalget)

Problemstilling

Teknik- og Miljøudvalget besluttede den 26. november 2008, at forvaltningen udarbejder et forslag 
om, at forsøget med sen udeservering i Nyhavn og Metropolzonen gøres permanent. Denne 
beslutning skal træffes af Borgerrepræsentationen. Dette kan tidligst ske i august 2009. Under sagens 
afsluttende behandling er forvaltningen blevet opmærksom på, at en midlertidig forlængelse af 
ordningen med sen udendørs servering i sommeren 2009 også skal besluttes af 
Borgerrepræsentationen. 

Løsning

Teknik- og Miljøforvaltningen foreslår, at en midlertidig ordning med sen udeservering skal gælde 
med de samme vilkår og i de samme to områder, som gjaldt under det oprindelige forsøg i 2007 og 
2008. Ordningen skal gælde, indtil Borgerrepræsentationen har truffet beslutning om 
permanentliggørelse. 

Dette betyder følgende:

I Nyhavn gælder tilladelsen Nyhavn på Restaurationssiden, dvs. ulige husnumre. Desuden Store 
Strandstræde 1-4, Lille Strandstræde 1-4, Toldbodgade 1-4 samt Det kongelige Teater i 
Kvæsthusgade.
I Metropolzonen gælder tilladelsen området afgrænset af Vesterbrogade 1A-4A bortset fra 
Tivoli, Axeltorv, Studiestræde 50-54 (lige numre) og 55-69 (ulige numre), HC Andersens 
Boulevard 8-16 (lige numre) og 13-17 (ulige numre) samt Rådhuspladsen og Jernbanegade
Restauranter, der har tilladelse til udendørs servering, og som har nattilladelse til kl. 02 eller 
senere, kan holde åbent for udendørs servering til kl. 02.00.
Døre og vinduer må holdes åbne i forbindelse med udendørs servering.
Restaurationerne må ikke spille musik udendørs.
Teknik- og Miljøforvaltningen kan meddele påbud om støjbegrænsende foranstaltninger, hvis det 
vurderes, at udendørs servering medfører væsentlige støjgener.



Økonomi

Indstillingen har ikke økonomiske konsekvenser for kommunen.

Videre proces

Teknik- og Miljøudvalget vil i august 2009 få forelagt en indstilling om permanent udendørs 
servering med anbefaling af forelæggelse for Borgerrepræsentationen.

Hjalte Aaberg

/Mikkel Aarø-Hansen



Oversigt over politisk behandling

Teknik- og Miljøudvalget foreslås at anbefale Borgerrepræsentationen, at udendørs servering i 
Nyhavn og Metropolzonen mellem kl. 00 og 02 kan fortsætte i indeværende sæson frem til 1. 
oktober 2009.

INDSTILLING OG Beslutning 

Teknik- og Miljøforvaltningen indstiller, at Teknik- og Miljøudvalget anbefaler 
Borgerrepræsentationen 

at udendørs servering i Nyhavn og Metropolzonen  mellem kl. 00 og 02 kan 1.
fortsætte i denne sommersæson frem til 1. oktober 2009 samtidigt med, at den 
midlertidige ændring af restaurationsforskriften forlænges i samme periode.

Teknik- og Miljøudvalgets beslutning ved skriftlig votering den 9. juni 2009: 

For stemte 10 udvalgsmedlemmer: Morten Kabell (Ø), Signe Goldmann (F), Johannes 
Nymark (A), Hamid El Mousti (A), Klaus Bondam (B), Monica Thon (B), Winnie 
Berndtson (U), Winnie Larsen-Jensen (U), Lars Dueholm (V) og Karin Storgaard (O) 

Imod stemte: Ingen 

Anne Vang (A) undlod at stemme. 

Indstillingen blev anbefalet.   

Karin Storgaard (O) tog forbehold.

Morten Kabell (Ø) afgav protokolbemærkning: 

"Enhedslisten beklager, at sagen ikke har kunnet komme til høring i Lokaludvalget for 
Indre By eller blandt borgerne som helhed - og at der ikke er mulighed for en egentlig 
politisk behandling af sagen. Enhedslisten stemmer alligevel for i udvalget eftersom der 
er udsigt til i august at totalbehandle området." 

bilag



Borgerrepræsentationens beslutning den 10.06.2009

Indstillingen blev godkendt uden afstemning.

Enhedslisten ønskede at videreføre deres protokolbemærkning fra udvalgsbehandlingen:
"Enhedslisten beklager, at sagen ikke har kunnet komme til høring i Lokaludvalget for Indre By eller 
blandt borgerne som helhed - og at der ikke er mulighed for en egentlig politisk behandling af sagen. 
Enhedslisten stemmer alligevel for i udvalget eftersom der er udsigt til i august at totalbehandle 
området."




